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Protokół nr V/19 

z obrad V zwyczajnej sesji Rady Miejskiej Łomży, 

które odbyły się w dniu 16 stycznia 2019 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Łomży 

 

Na ogólną liczbę 23 radnych Rady Miejskiej Łomży w obradach sesji uczestniczyło 23 

radnych, co stanowi  100 %  ogółu radnych. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyły osoby zgodnie z załączonymi listami 

obecności. 

Obrady sesji rozpoczęto  o godz. 1000, a zakończono o godz. 1206. 

Jan Olszewski – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Otworzył obrady V zwyczajnej sesji Rady Miejskiej. Po zapoznaniu się z listą 

obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 Rada Miejska rozpoczęła obrady minutą ciszy i modlitwą za zmarłych 

poświęconą pamięci Prezydenta Gdańska Pana Pawła Adamowicza. 

Jan Olszewski – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 

Poprosił o uwagi do  zaproponowanego porządku obrad. 

 

Radni nie zgłosili  uwag do zaproponowanego porządku i  przyjęli następujący 

porządek obrad: 

 

1. Przyjęcie protokołów nr III i IV z obrad III i IV sesji Rady Miejskiej Łomży. 

2. Informacja o pracy Prezydenta w miesiącu grudniu 2018 r. 

3. Pierwsze czytanie budżetu miasta na rok 2019 - druk nr 1, 1/1,1/2,  2, 2/1, 2/2. 

4. Podjęcie uchwały  w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości 

stanowiącej własność Miasta Łomża - druk nr 36, 36A. 

5. Podjęcie uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Miasta Łomża - druk nr 37, 

37A. 

6. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie określenia warunków 

udzielania bonifikaty i wysokość stawek procentowych przy sprzedaży lokali 

mieszkalnych oraz oddaniu gruntu w użytkowanie wieczyste - druk nr 40, 40A. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 474/LII/18 z dnia 28 marca 2018 

r. w sprawie regulaminu budżetu obywatelskiego Miasta Łomża, zmienionej 

Uchwała Nr 535/LVIII/18 Rady Miejskiej Łomży z dnia 29 sierpnia 2018 r. 

w sprawie  zmiany Uchwały Nr 474/LII/18 z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie 

regulaminu budżetu obywatelskiego Miasta Łomża - druk nr 39, 39 A. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 214/XXVII/16 Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 22 czerwca 2016 r. w sprawie okresowych stypendiów sportowych, 

zmienionej Uchwałą Nr 491/LIII/18 z dnia 25 kwietnia 2018 r. - druk nr 41, 41A.  
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9. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 235/XXVIII/12 Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 26 września 2012 r. w  sprawie szczegółowych warunków przyznania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 

z  wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia oraz opłat i trybu ich pobierania dla osób samotnych oraz na rzecz osób 

w rodzinie, odpłatności za pobyt i wyżywienie w Klubie Seniora oraz zasad zwrotu 

wydatków na usługi opiekuńczo – lecznicze, pomoc rzeczową, zasiłki okresowe 

i celowe  - druk nr 42, 42A. 

10. Zapoznanie się ze Sprawozdaniem z działalności LOT Ziemia Łomżyńska za 2018 

rok oraz planami i zamierzeniami na 2019 rok wraz z informacją na temat 

współpracy Miasta z LOT Ziemia Łomżyńska w zakresie promocji miasta - druk nr 

38. 

11. Podjęcie uchwał: 

a)   w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łomża na lata 

2019 - 2031  - druk nr 1B, 

b)  w sprawie  budżetu miasta Łomża na 2019 rok - druk nr 2B. 

12. Zajęcie stanowiska w sprawie pism skierowanych do Rady. 

13. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Jan Olszewski  – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Poprosił o uwagi do protokołów z obrad III i IV  zwyczajnych sesji Rady Miejskiej. 

Radni uwag nie zgłosili.  Rada przyjęła protokoły z obrad III i IV  sesji. 

Ad. 2 
 

Jan Olszewski – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Poprosił o uwagi do informacji o pracy Prezydenta w miesiącu grudniu  2018 

roku. 

Mariusz Tarka – Z-ca Przewodniczącego Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości i  

                            Zagospodarowania Przestrzennego 

 

 Zwrócił uwagę, że Pan Prezydent zawarł umowę na administrowanie budynku 

przy ul. Nowej 2 na okres 5 miesięcy. Poprosił o wyjaśnienie, czy nie lepiej byłoby 

zatrudnić własnego pracownika Urzędu Miejskiego, który administrowałby tym 

budynkiem. Poprosił również o informację jakie są dochody z tytułu najmu 

pomieszczeń w budynku przy ul. Nowej 2. 

Henryka Pezowicz – Naczelnik WGN 

 Wyjaśniła, że nieruchomość przy ul. Nowej 2 jest to działka Skarbu Państwa. 

Umowa została zawarta na 5 miesięcy, ponieważ przetarg był ogłoszony 2 lata temu 
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i była przeznaczona określona kwota. W chwili obecnej, żeby nie wejść w unijny 

przetarg, została zawarta umowa, w formie negocjacji, na kolejne 5 miesięcy, czyli do 

końca maja, a w lutym będzie ogłoszony nowy przetarg na dalsze administrowanie tą 

nieruchomością. W związku z tym, że jest to nieruchomość Skarbu Państwa, miasto 

nie może zatrudnić kogoś, żeby administrował tą nieruchomością, a ponadto jest to 

zbyt skomplikowane, aby jedna osoba administrowała nieruchomością.  

Ad. 3 

Mariusz Chrzanowski  - Prezydent Miasta  

 Przedstawił projekt budżetu miasta  na 2019 rok wraz z uzasadnieniem 

i autopoprawką do projektu budżetu (w załączeniu do protokołu).  

Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta 

 Przedstawiła  opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu 

budżetu Miasta na 2019 rok oraz  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łomża na 

lata 2019 – 2031 (uchwały RIO w załączeniu).  

Marianna Jóskowiak - Przewodnicząca Komisji Finansów i Skarbu Miasta  

 Przedstawiła stanowisko Komisji Finansów i Skarbu Miasta w sprawie projektu 

budżetu Miasta na 2019 rok oraz  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łomża na 

lata 2019 – 2031 (w załączeniu do protokołu). 

Jan Olszewski – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Alicja Konopka – radna 

 Przypomniała, że na jednej z Komisji zgłaszała wniosek w sprawie skansenu 

w Nowogrodzie. Już tyle lat płacimy  na ten skansen, który nie jest w naszym mieście. 

Zacytowała następnie Prezesa PiS Pana Jarosława Kaczyńskiego, który powiedział, 

że do polityki i samorządu nie idzie się dla pieniędzy”. Zwróciła uwagę, że w Radzie 

Miejskiej jest tylu radnych z PiS-u, a jakoś te słowa nie wie do kogo docierają. Dodała, 

że „natworzyliśmy nowych komisji, rozszerzyliśmy skład prezydium, a pieniądze to są 

pieniądze nie nasze, są to pieniądze mieszkańców miasta”. Zaapelowała 

o zmniejszenie diet radnych, bo to nie jest wynagrodzenie.  Stwierdziła, „żeby nie było 

tak, że jak była wiceprzewodniczącą, to tego nie zgłaszała, bo to jest do odczytania w 

protokołach”. Mówiła o tym, bo bardzo źle się czuła w tej sytuacji, gdzie miasto ma 

kredyty, ludzie nie są tu aż tak zamożni, aż tyle nie zarabiają, żebyśmy mogli ich 

pieniądze zużywać.  Dodała, że rozmawia z ludźmi i ludzie mówią, żeby to zmienić, 

ale czas upływa i nic się nie dzieje. Jest gotowa przygotować projekt uchwały w tej 

sprawie. Zauważyła, że we wszystkich miastach, na początku kadencji pozmniejszano 

diety m.in. w Nowym Sączu, Gubinie, Nisko, Zgierzu, Dąbrowie Górniczej tylko nie 

w Łomży i nie wierzy w to, że w naszym mieście coś w tej kwestii się zmieni. 

Przypomniała jeszcze raz, że zgłaszała ten wniosek w poprzedniej kadencji, ale 
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wniosek padł i nie wie co będzie teraz. Może w trakcie dyskusji wyjdzie, co z tym zrobić, 

czy zgłosić formalny wniosek. 

Mariusz Chrzanowski  - Prezydent Miasta  

 Odniósł się do pierwszej kwestii poruszonej przez Panią radną. Stwierdził, że 

w poprzedniej kadencji samorządu z ówczesnym zarządem województwa temat ten 

był przedstawiany wielokrotnie jeżeli chodzi o przejęcie skansenu w Nowogrodzie. 

Padały argumenty, że jest to majątek miasta. Oczekiwaliśmy od zarządu 

województwa, że z racji tego, iż w pobliżu szpitala nieruchomość, którą miasto mogłoby 

wykorzystać, a dzisiaj widzimy, że ta nieruchomość jest niewykorzystana. Rozmowy 

szły w tym kierunku przekazania skansenu w zamian za te nieruchomość, ale nie 

zakończyły się one sukcesem. Poinformował, że w nowej kadencji samorządu 

z nowym zarządem również zostały podjęte rozmowy. Wyznaczyliśmy sobie z nowym 

zarządem województwa, z Panem Wicemarszałkiem Olbrysiem, działania m.in. 

przejęcie skansenu w Nowogrodzie przez zarząd województwa i myśli, że może tę 

informację przekazać Radzie, ponieważ Pan Wicemarszałek zadeklarował się, że 

podejmie skuteczne działania i będą to działania jedne z pierwszych na tym stanowisku 

z korzyścią i dla miasta, bo wiemy, że jest to duży koszt utrzymania, ale tez z korzyścią 

dla skansenu, bo skansen będzie miał możliwość pozyskiwania środków 

zewnętrznych, dzięki którym może nastąpić rozwój skansenu. Jest to piękna atrakcja 

turystyczna i myśli, że w tej kadencji uda się nam do tego doprowadzić. Zadeklarował, 

że przy każdych rozmowach z zarządem województwa, z Panem Marszałkiem, 

Wicemarszałkiem, będzie o ten skansen się dopominał. 

Maciej Borysewicz – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

 Poparł wniosek radnej Alicji Konopka w sprawie skansenu w Nowogrodzie, ale 

chciał przypomnieć, że w czasie jednej z poprzednich kadencji był już  na stole obrad 

Rady Miejskiej projekt przekazania skansenu samorządowi województwa, który wtedy 

wyrażał taką wolę, ale nie doszło to do skutku wobec olbrzymich protestów zarówno 

pracowników, kierownictwa muzeum, jak i rady muzealnej. Uważa więc, że zanim 

podejmiemy jakieś decyzje, „obgadali” sprawę we własnym gronie, żeby nie 

powtórzyła się sytuacja, żeby nie było protestów i argumentów, że nie jest to korzystne. 

Jeżeli ma to dojść do skutku, to na zasadzie porozumienia i konsensusu. 

Mariusz Chrzanowski  - Prezydent Miasta  

 Zasygnalizował, że jest druga autopoprawka do projektu  budżetu miasta na 

2019 rok. Poprosił o przyjęcie budżetu miasta z autopoprawkami. 

Jan Olszewski – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Stwierdził, że Rada wie o tym i poinformował, że zostanie ogłoszona przerwa, 

w trakcie której Komisja Finansów będzie mogła wyrazić swoją opinię w tej sprawie. 

Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
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Jan Olszewski – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Zamknął realizację pkt-u 3. 

Ad. 4 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Marek Dworakowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej 

 Przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej (w załączeniu do protokołu). 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Tadeusz Kowalewski - Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury 

 Stwierdził, że w tej kwestii chciałby usłyszeć głos Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju, Przedsiębiorczości i Zagospodarowania Przestrzennego, ponieważ jest to 

bardzo cenny teren w środku miasta. Czy były podejmowane jakieś działania, aby inne 

podmioty mogły tam zaistnieć, czy działalność  jest  zgodna z planem 

zagospodarowania przestrzennego i czy przekazanie pierwszeństwa w nabyciu nie 

narusza to wolności konkurencyjności przedsiębiorstw. 

Witold Chludziński - Przewodniczący Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości   

                                     i  Zagospodarowania Przestrzennego  

 

 Stwierdził, że Komisja Zagospodarowania Przestrzennego nie zajmowała się 

tym tematem, ponieważ zbycie gruntów nie leży w kompetencji Komisji. Tematem tym 

zajmowała się natomiast Komisja Gospodarki Komunalnej na posiedzeniu w dniu 

wczorajszym. Zauważył, że jest zgoda  konserwatora zabytków z tego względu, że 

teren leży w strefie chronionej. Dodał, że wszystko jest formalnie „dograne”. 

Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości stanowiącej własność Miasta 

Łomża określony drukiem nr 36 A. 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 22 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 17 radnych, przy braku głosów przeciw  i 5 

głosach wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 

Uchwała Nr 28/V/19 
Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 16 stycznia  2019 r. 

 
w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości stanowiącej  
własność Miasta Łomża – w załączeniu. 
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Ad. 5 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Marek Dworakowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej 

 Przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej (w załączeniu do protokołu). 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność Miasta Łomża określony drukiem nr 37 A. 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 22 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 17 radnych, przy braku głosów przeciw  i 5 

głosach wstrzymujących. Rada uchwałę podjęła. 

Uchwała Nr 29/V/19 
Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 16 stycznia  2019 r. 

 
w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości stanowiącej własność Miasta Łomża – w załączeniu. 

 
Ad. 6 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Marek Dworakowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej 

 Przedstawił opinię Komisji Gospodarki Komunalnej (w załączeniu do protokołu). 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia warunków udzielania bonifikaty i wysokość stawek 

procentowych przy sprzedaży lokali mieszkalnych oraz oddaniu gruntu w użytkowanie 

wieczyste  określony drukiem nr 40 A. 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 23 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 22 radnych, przy braku głosów przeciw  i 1 głosie 

wstrzymującym. Rada uchwałę podjęła. 
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Uchwała Nr 30/V/19 
Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 16 stycznia  2019 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia warunków udzielania bonifikaty 
i wysokość stawek procentowych przy sprzedaży lokali mieszkalnych oraz 
oddaniu gruntu w użytkowanie wieczyste – w załączeniu. 

 
 

Ad. 7 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Mariusz Tarka  - Z-ca Przewodniczącego Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości   

                                     i  Zagospodarowania Przestrzennego  

 

 Przedstawił opinię Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości i Zagospodarowania 

Przestrzennego (w załączeniu do protokołu). 

 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Tadeusz Kowalewski - Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury 

 Zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Komisji, czy w tym wniosku 

uwzględnione jest to, co było w opinii, że również alternatywna formą jest przesłanie 

zgłoszenia drogą elektroniczną.  

Mariusz Tarka  - Z-ca Przewodniczącego Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości   

                                     i  Zagospodarowania Przestrzennego  

 

 Odpowiadając wyjaśnił, że istnieje możliwość przesłania zgłoszenia pocztą 

elektroniczną, natomiast wniosek Komisji Rozwoju dotyczy zgłoszeń przesyłanych 

Pocztą Polską. 

Mariusz Chrzanowski  - Prezydent Miasta  

 Przyjął wniosek Komisji Rozwoju, Przedsiębiorczości i Zagospodarowania jako 

autopoprawkę. 

Zbigniew Prosiński – radny 

 Stwierdził, że jego zdaniem,  podczas jednej z Komisji  należy podjąć dyskusję, 

aby zmodyfikować regulamin budżetu obywatelskiego. Chodzi o to, aby wydzielić 

w budżecie obywatelskim większą część inwestycyjną ogólnomiejską. Obserwując jak 

przebiegał do tej pory budżet obywatelski, szczególnie chodzi tutaj o osiedla 

spółdzielni mieszkaniowej, gdzie tych terenów miejskich jest niewiele, zaczynają to być 

coraz mniejsze, coraz mniej widoczne inwestycje i jest to bardzo rozdrobnione. 

W związku z tym mam prośbę, aby taką dyskusję podjąć i pochylić się nad tym, aby 

wydzielić większą część na duże inwestycje miejskie, aby mogli głosować wszyscy 
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mieszkańcy miasta i mniejsze części miasta na takie drobne podstawowe zadania, bo 

w tej chwili kończy się to na jakiś ławeczkach, czy kawałku chodnika. Jego zdaniem 

budowa drogi, czy chodnika jest to zadanie miasta i powinno być ujęte w budżecie 

miasta ogólnym, a nie obywatelskim.  

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Zwrócił uwagę, że w dniu dzisiejszym Rada Miejska będzie wybierała spośród 

siebie 3 radnych do zespołu koordynującego i uważa, że zespół będzie miał to na 

względzie. 

Andrzej Garlicki – Z-ca Prezydenta Miasta 

 Stwierdził, że co do zasady, to absolutnie zgodził się z tym, że nad regulaminem 

budżetu obywatelskiego trzeba dyskutować i za każdym razem nasze doświadczenie, 

które jest już kilkuletnie, brać pod uwagę i modyfikować z potrzebami i oczekiwaniami. 

Na ten moment w budżecie obywatelskim nie ma części miejskiej, są jak gdyby 3 

budżety osiedlowe i rezerwa, która przewidziana jest na rozdysponowanie zgodnie z 

decyzją Rady. Zadania, które miały być miejskimi, jak Pan radny Prosiński zauważył, 

zawierają się w budżecie miasta i generalnie nie ma potrzeby dublowania 

procedowania różnych przedsięwzięć, które będą i w budżecie miasta i miały by być 

w budżecie obywatelskim. Zauważył, że kwota zadań została zwiększona ze 150 tys. 

zł do 220 tys. zł, a więc jest tendencja, aby te zadania były coraz konkretniejsze, a nie 

takie drobne, ale jego zdaniem jedno i drugie powinno być, czyli możliwość  i takich 

drobnych zadań, ale również i te konkretniejsze zadania jak przebudowa takiej, czy 

innej ulicy. Uważa, że rozmawiać trzeba, ale jego zdaniem na ten moment budżet 

obywatelski jest dobrze przygotowany i bardzo dobrze funkcjonuje. 

Innych głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie  zmiany 

Uchwały Nr 474/LII/18 z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie regulaminu budżetu 

obywatelskiego Miasta Łomża, zmienionej Uchwała Nr 535/LVIII/18 Rady Miejskiej 

Łomży z dnia 29 sierpnia 2018 r. w sprawie  zmiany Uchwały Nr 474/LII/18 z dnia 28 

marca 2018 r. w sprawie regulaminu budżetu obywatelskiego Miasta Łomża określony 

drukiem nr 39 A wraz z autopoprawką. 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 23 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 23 radnych. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Uchwała Nr 31/V/19 
Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 16 stycznia  2019 r. 

 
w sprawie zmiany Uchwały Nr 474/LII/18 z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie 
regulaminu budżetu obywatelskiego Miasta Łomża, zmienionej Uchwała Nr 
535/LVIII/18 Rady Miejskiej Łomży z dnia 29 sierpnia 2018 r. w sprawie  zmiany 
Uchwały Nr 474/LII/18 z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie regulaminu budżetu 
obywatelskiego Miasta Łomża – w załączeniu. 
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Ad. 8 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Andrzej Wojtkowski – Przewodniczący Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 

 Przedstawił opinię Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji (w załączeniu). 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej 

Uchwałę Nr 214/XXVII/16 Rady Miejskiej Łomży z dnia 22 czerwca 2016 r. w sprawie 

okresowych stypendiów sportowych, zmienionej Uchwałą Nr 491/LIII/18 z dnia 25 

kwietnia 2018 r.  określony drukiem nr 41 A. 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 23 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 23 radnych. Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Uchwała Nr 32/V/19 
Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 16 stycznia  2019 r. 

 

zmieniająca Uchwałę Nr 214/XXVII/16 Rady Miejskiej Łomży z dnia 22 czerwca 

2016 r. w sprawie okresowych stypendiów sportowych, zmienionej Uchwałą Nr 

491/LIII/18 z dnia 25 kwietnia 2018 r. – w załączeniu. 

 
Ad. 9 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Agnieszka Białobrzewska – Przewodnicząca Komisji Rodziny, Pomocy Społecznej i  

                                                Zdrowia 

 

 Przedstawiła opinię Komisji Rodziny, Pomocy Społecznej i Zdrowia 

(w załączeniu do protokołu). 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały  zmieniającej 

Uchwałę Nr 235/XXVIII/12 Rady Miejskiej Łomży z dnia 26 września 2012 r. w  sprawie 

szczegółowych warunków przyznania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
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i specjalistyczne usługi opiekuńcze z  wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia oraz opłat i trybu ich pobierania dla osób 

samotnych oraz na rzecz osób w rodzinie, odpłatności za pobyt i wyżywienie w Klubie 

Seniora oraz zasad zwrotu wydatków na usługi opiekuńczo – lecznicze, pomoc 

rzeczową, zasiłki okresowe i celowe, określony drukiem nr 42 A. 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 22 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 22 radnych.  Rada  podjęła uchwałę jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr 33/V/19 
Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 16 stycznia  2019 r. 

 
zmieniająca Uchwałę Nr 235/XXVIII/12 Rady Miejskiej Łomży z dnia 26 września 

2012 r. w  sprawie szczegółowych warunków przyznania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z  wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia oraz 

opłat i trybu ich pobierania dla osób samotnych oraz na rzecz osób w rodzinie, 

odpłatności za pobyt i wyżywienie w Klubie Seniora oraz zasad zwrotu 

wydatków na usługi opiekuńczo – lecznicze, pomoc rzeczową, zasiłki okresowe 

i celowe  w załączeniu. 

 
Ad. 10 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Andrzej Wojtkowski – Przewodniczący Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 

 Przedstawił opinię Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji (w załączeniu). 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 Rada, w wyniku głosowania 22 głosami za, przy braku głosów przeciw i 1 głosie 

wstrzymującym, przyjęła sprawozdanie z działalności LOT Ziemia Łomżyńska za 2018 

rok oraz planami i zamierzeniami na 2019 rok wraz z informacją na temat współpracy 

Miasta z LOT Ziemia Łomżyńska w zakresie promocji miasta określone drukiem nr  38. 

 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Ogłosił 10-minutową przerwę. 

 

Po przerwie. 
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Ad. 11 a, b 

 

Omawianie punktu rozpoczęto od opinii Komisji. 

Marianna Jóskowiak - Przewodnicząca Komisji Finansów i Skarbu Miasta  

 Przedstawiła opinię Komisji Finansów i Skarbu Miasta w sprawie projektu 

budżetu Miasta na 2019 rok oraz  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łomża na 

lata 2019 – 2031 wraz z autopoprawką  (w załączeniu do protokołu). 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Otworzył dyskusję. 

Tadeusz Kowalewski - Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury 

 Odnosząc się do objaśnień dotyczących procedury tworzenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2031 stwierdził, że rozumie, iż  jest to 

perspektywa trudna do przewidzenia. Dodał, że jemu w tym zestawieniu brakowało 

dwóch źródeł, tj. brak wskazania prognoz dotyczących demografii w latach 2019 – 

2031, czy było to brane pod uwagę i być może tylko nie zapisane. Zauważył, że w celu 

prognozowania były wymienione budżetu miasta z lat 2016, 2017, 2018, czy  

perspektywa 3-letnia. Prosi o wyjaśnienie, czy taka perspektywa jest określona 

ustawami, czy  ustalenia wewnętrzne. Prosi o wyjaśnienie, czy nie lepsza byłaby np. 

perspektywa ostatniej kadencji.  

Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta 

 Odpowiadając wyjaśniła, że wszystkie dane dotyczące sporządzania 

wieloletniej Prognozy Finansowej wynikają z zapisów  ustawy o finansach publicznych 

i nie ma tam pozycji dane demograficzne, są tam tylko dane finansowe. Jeżeli chodzi 

o dane historyczne, to również wynika to z ustawy o finansach publicznych i  

pokazywane są dane trzy lata do tyłu, ponieważ wskaźnik z art. 243 jest wyliczany na 

podstawie danych historycznych z ostatnich trzech lat i trzech lat do przodu. WPF 

zgodnie z ustawą o finansach publicznych jednostka samorządu terytorialnego 

sporządza na okres, na jaki ma zaciągnięte zobowiązania finansowe tj. kredyty. W 

przypadku Łomży miasto ma zaciągnięte kredyty i spłata rat jest przewidziana do 2032 

roku i dlatego tez do 2032 roku ta prognoza jest sporządzana. Dodała, że dane 

historyczne z ostatnich trzech lat wynikają z perspektywy sprawozdań finansowych z 

wykonania budżetu za poprzednie 3 lata. Jeżeli zaś chodzi o dane na przyszłość, to 

są to dane prognozowane na podstawie danych historycznych i te przyszłe jest bardzo 

trudno przewidzieć. Aby więc zaplanować muszą pokazać, że miasto będzie stać na 

spłatę rat kredytów, przyjmowany są więc bardzo ostrożny wzrost, który również musi 

być uzasadniony i z danych historycznych wynikać, że jest realny. Podkreśliła, że 

każda pozycja musi wynikać z danych historycznych bardzo ostrożnie i tak jest 

sporządzana. Wyjaśniła, że w WPF wpisuje się tylko takie dane, które wymagane są 

ustawą. Dodała, że WPF jest sporządzany w specjalnym programie „Bestia” 

przekazanym przez Ministerstwo wszystkim jednostkom samorządu terytorialnego w 

kraju i do dokumentu można wpisać tylko to, co przewiduje ten program, a czego 

oczekuje ministerstwo.  
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Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łomża na lata 2019 - 2031  
określony drukiem 1B. 

 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 23 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 23 radnych. Rada uchwałę podjęła jednogłośnie. 

Uchwała Nr 34/V/19 
Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 16 stycznia  2019 r. 

 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łomża na lata 
2019 - 2031  - w załączeniu 

 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie uchwalenia  budżetu 

miasta Łomża na rok 2019 określony drukiem 2B 

 Na 23 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 23 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 23 radnych. Rada uchwałę podjęła jednogłośnie. 

Uchwała Nr 35/V/19 
Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 16 stycznia  2019 r. 

 

w sprawie uchwalenia  budżetu miasta Łomża na rok 2019 - w załączeniu 
 
Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta  
 
 Zabierając głos podziękował Radzie za jednomyślne przyjęcie budżetu. 

Podkreślił, że pokazuje to, iż przedłożony radnym projekt był projektem na tą chwilę 

dobrym. Dziękuje za to, że podczas posiedzeń Komisji radni zgłosili swoje uwagi i to 

dzięki temu, że przez ten czas trwały dyskusje, że zgłoszone wnioski były 

konstruktywne, w dniu dzisiejszym efektem tego jest przyjęty przez Rade jednogłośnie 

budżet na rok 2019. Życzy sobie i ma nadzieję, że to, co wydarzyło się w chili obecnej 

będzie kontynuowane w następnych latach i wspólnie będą podejmować trudne 

decyzje i konsensus między Prezydentem, a Radą Miasta będzie widoczny w innych 

ważnych dla miasta decyzjach.  
 

Ad. 12 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Poprosił wiceprzewodniczącego o przedstawienie pism skierowanych do Rady. 

Dariusz Domasiewicz – Wiceprzewodniczący Rady 

 Przedstawił pisma skierowane do Rady: 



13 
 

1) Stanowisko Powiatu Sokólskiego w sprawie sytuacji  finansowej szpitali 

powiatowych w związku z nowelizacją przepisów dotyczących wynagrodzeń 

pracowników zatrudnionych w podmiotach leczniczych – a/a 

2) Wniosek Prezydenta o wytypowanie 3 radnych do pracy w zespole 

koordynującym budżet obywatelski w roku 2020, proponując równocześnie do 

pracy w tym zespole radnych; Zbigniewa Prosińskiego, Stanisława Oszkinisa, 

Andrzeja Podsiadło.  

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Odnosząc się do uwag  radnych, dotyczących zgłaszania kandydatów zwrócił 

uwagę, że każdy może zgłosić kandydata i jeżeli będzie więcej, wówczas zostanie 

przeprowadzone głosowanie. Poprosił o zgłaszanie kandydatów. 

Witold Chludziński – radny 

 Zgłosił kandydaturę radnego Ireneusza Waldemara Cieślika, który wyraził 

zgodę na kandydowanie. 

Marek Dworakowski – radny 

 Zgłosił kandydaturę radnego Tadeusz Kowalewskiego, który wyraził zgodę na 

kandydowanie. 

Agnieszka Białobrzewska – radna 

Zgłosiła kandydaturę  radnej Marianny Jóskowiak, która wyraziła zgodę na 

kandydowanie.  

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Zwrócił się z zapytaniem, czy wyrażają zgodę kandydatów zgłoszonych przez 

radnego Domasiewicza. 

Zbigniew Prosiński – radny 

Nie wyraził zgody. Poprosił jednak, aby podczas pracy nad regulaminem 

zaprosić go na posiedzenie Komisji Rozwoju.  

Andrzej Wojtkowski – radny 

 Zwrócił uwagę, że powstała ciekawa sytuacja, a on nie chciałby głosować nad 

zgłoszonymi kandydaturami. Uważa ponadto, że w tym zespole powinni znaleźć się 

przedstawiciele poszczególnych dzielnic, a w chili obecnej tak nie jest. Dodał ponadto, 

że w związku z tym, iż zostało zgłoszonych pięć kandydatur, to wszystkie powinny być 

ujęte. Jeżeli natomiast regulamin mówi o trzech osobach, to proponuje, aby kandydaci 

dogadali się i wytypowano 3 nazwiska, z każdego regionu po jednym.  

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Ogłosił przerwę. 

Po przerwie 
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Tadeusz Kowalewski – radny 

 W związku z ustaleniami złożył rezygnację z kandydowania do zespołu.  

Dariusz Domasiewicz – Wiceprzewodniczący Rady 

 Zabierając głos poinformował, że w czasie przerwy odbyło się spotkanie 

zgłoszonych kandydatów i w toku tych rozmów wyłoniono  trzech kandydatów, którzy 

obejmą 2-letnią kadencję i po dwóch latach wymienia się z kolejnymi kandydatami. 

Dodał, że kandydatami w chwili obecnej są: Stanisław Oszkinis, Marianna Jóskowiak, 

Zbigniew Prosiński. Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.    

Andrzej Wojtkowski – radny 

 Zabierając głos zwrócił się z prośbą, aby po dwóch latach zmienić regulamin 

odnośnie 4, aby  w zespole znaleźli się przedstawicie 4 części miasta, a nie 3.  

Wiesław Grzymała – radny 

 Zabierając głos w dyskusji poprosił o wyjaśnienie, ponieważ kadencja  Rady 

trwa 5 lat, a kadencja zespołu ma trwać  dwa lata? Czy trzeba będzie zmieniać 

regulamin.  

Ewa Sznejder – Naczelnik CWS 

 Odpowiadając wyjaśniła, że na każdy rok wybierany jest zespół, który 

koordynuje realizację budżetu, a ponieważ realizacja wykracza na ponad rok, to 

rozumie, że stąd ta kadencja  2-letnia. Jeszcze raz podkreśliła, że zespól powoływany 

jest na każdy rok, na jeden budżet.  

Witold Chludziński – radny 

     Zabierając głos zwrócił uwagę, że w związku z zaistniała sytuacją należałoby 

zmienić treść, że na jeden budżet obywatelski.  

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Odczytał treść wniosku Prezydenta, z którego jasno wynika, że zgłoszenie 

kandydatów do zespołu dotyczy jednego roku 2020. 

Tadeusz Kowalewski – radny 

 Zabierając głos w kontekście  pisma Starosty Powiatu Sokólskiego 

zasugerował, aby w kontekście tego, co zostało napisane,  podjąć debatę na temat  

szpitala łomżyńskiego. Podkreślił, że zdaje sobie sprawę, że nie jest to kompetencją 

Rady, ale pracują tam mieszkańcy Łomży, a szpital nie jest w dobrej kondycji.  

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Poddał pod głosowanie, aby w zespole koordynującym budżet 2020 roku z 

ramienia Rady uczestniczyli radni; Stanisław Oszkinis, Marianna Jóskowiak, Zbigniew 

Prosiński. 
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 Rada powyższe kandydatury przyjęła 22 głosami za, przy braku przeciwnych i 

1 wstrzymującym.  

Dariusz Domasiewicz – Wiceprzewodniczący Rady 

 Kontynuując prezentację pism skierowanych do Rady poinformował, że 

wpłynęła oferta szkolenia dla radnych i do wyboru są dwie daty 5 lub 6 lutego.  

 Radni w wyniku głosowania 22 głosami za, opowiedzieli się za datą 6 lutego 

2019 r.  Szkolenie rozpocznie się o godz. 10.00. 

Ad. 13 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 W sprawach różnych poruszył  temat  dotyczący elektronicznego dostarczania 

dokumentów radnym oraz zaopatrzenie radnych w laptopy, ewentualnie tablety. 

Poprosił radnych o przemyślenie tematu, aby na sesji lutowej można już było podjąć 

decyzje w   uzgodnieniu z Prezydentem i Skarbnik. Dodał, że temat ten  zostanie 

omówiony na Prezydium i komisjach, aby podejmując decyzję była ona  przemyślana.  

Zbigniew Prosiński – radny 

 Odnosząc się do  wypowiedzi zwrócił się z prośbą, aby przeanalizować również 

czytniki i przetestować, jak to będzie z pobieraniem dokumentów. 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Zapewnił radnego, że przed podjęciem decyzji wszystkie aspekty zostaną  

przeanalizowane, zarówno sprawność tych urządzeń, jak i koszty. Jest to bowiem 

ważna sprawa i trzeba będzie na ten cel zarezerwować odpowiednią kwotę pieniędzy.  

Tadeusz Kowalewski – radny 

 Zabierając głos stwierdził, że jego zdaniem w tej materii należy zachować 

ostrożność, chociażby w kontekście wniosku radnej Konopka, bo jak wiadomo są inne 

ważniejsze potrzeby. 

Dariusz Domasiewicz – Wiceprzewodniczący Rady 

 Zabierając głos poinformował radnych o interpelacjach, które wpłynęły od 

radnych między sesjami, a które zostały przekazane Prezydentowi, jak również o 

udzielonych przez Prezydenta odpowiedziach.   

Artur Nadolny – radny 

 Zabierając głos  i zwracając się do radnej Alicji Konopka przypomniał, że radna  

28 grudnia podnosząc temat zmniejszenia diet  poinformowała, że przygotuje w tej 

sprawie  projekty uchwał. Prosi więc o poinformowanie, czy jest gdzieś ten wniosek. 
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Alicja Konopka – radna 

 Odpowiadając zwróciła uwagę, że skierowała do radnych w tej kwestii pytanie i 

nie wie, czy sama ma to przygotować, czy Komisja. Zauważyła, że w dniu dzisiejszym 

również poruszyła ten problem, a z tego co wie, to radny również jest za tym, aby 

obniżyć. Podkreśliła, że nie wie, czy sama ma to przygotować, czy grupa radnych np. 

radny Nadolny, Kowalewski, bo również jest za tym. 

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Odnosząc się do wypowiedzi radnych zauważył, że jest to niepotrzebna 

dyskusja, ponieważ wystarczy postępować zgodnie ze Statutem, czy zebrać 

odpowiednią ilość podpisów, przygotować projekt i wówczas temat zostanie 

przekazany do dyskusji.  

Dariusz Domasiewicz – Wiceprzewodniczący Rady 

 Odczytał stosowny zapis ze Statutu Miasta dotyczący tego, kto może wystąpić 

z wnioskiem o podjęcie uchwały.  

Jan Olszewski   – Przewodniczący Rady Miejskiej 

 W związku z wyczerpaniem porządku dziennego zamknął  obrady V sesji Rady 

Miejskiej Łomży.  

 

         Przewodniczący 
                Rady Miejskiej Łomży 
 
                     Jan Olszewski 
 
Protokołowały: 
 
D. Śleszyńska 
 
J. Zawiśniewska 

 

 

 

 

 

  

 


